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2022 UGC Teaching Award Presentation Ceremony  

The annual UGC Teaching Award was introduced since 2011 to 
honour those who excel in teaching in the UGC sector.  The Award 
recognises not only past and present achievements, but also 
leadership in and scholarly contribution to teaching and learning.  
The awardees are expected to become "ambassadors of good 
teaching" and collectively make a real and sustained impact in 
promoting teaching excellence.  A total of 20 nominations were 
received from UGC-funded universities for the 2022 Award.  They 
were assessed by an expert Selection Panel with both local and 
non-local members.  The three award recipients in 2022 were –

General Faculty Members
Professor Anthony So Man-cho, Dean of Graduate School and 
Professor, Department of Systems Engineering and Engineering 
Management, Faculty of Engineering, CUHK

Early Career Faculty Members
Dr Tulio Maximo, Assistant Professor, School of Design, PolyU

Collaborative Teams
English Across the Curriculum Team led by Dr Julia Chen (Director, 
Educational Development Centre, PolyU), with Dr Grace Lim 
(Teaching Fellow, English Language Centre, PolyU), Ms Christy Chan 
(Senior Tutor, Chan Feng Men-ling Chan Shuk-lin Language Centre, 
CityU), Ms Vicky Man (Senior Lecturer, Language Centre, HKBU) and 
Dr Elza Tsang (Senior Lecturer, Centre for Language Education, 
HKUST) as team members

Starting from 2022, each recipient was awarded a grant of 
$750,000, up from $500,000 in previous years, including $675,000 
for undertaking learning and teaching initiatives for the benefit of 
their own universities and the entire sector, and a cash award of 
$75,000.  The 2022 UGC Teaching Award Presentation Ceremony 
was held on 26 September 2022.

2022年教資會傑出教學獎頒獎典禮

教資會自2011年設立年度教資會傑出教學獎，

以表揚教資會界別中教學表現卓越的教師。該

獎項不僅表揚教師在過去及現在的成就，亦為

他們就提升教與學質素所展現的領導才幹及所

作出的學術貢獻作肯定。我們期望得獎者成為

「傑出教學大使」，共同為推動教學卓越發揮

實質和持久的影響力。在2022年的傑出教學

獎中，資助大學共提交了20個提名，候選人經

由本地和非本地成員所組成的專家遴選委員會

進行評審。2022年的三名得獎者為 —

一般教學人員組別

蘇文藻教授（中大研究院院長及工程學院系

統工程與工程管理學系教授）

新晉教學人員組別

Tulio Maximo博士（理大設計學院助理教授）

協作團隊組別

「跨學科英語課程」團隊，由陳小華博士（理

大教學發展中心總監）領導，成員包括林玉雲

博士（理大英語中心專任導師)、陳美斯女士

(城大陳馮曼玲陳淑蓮語言中心高級導師)、

文靜嫻女士（浸大語文中心高級講師）及

曾淑貞博士（科大語文教育中心高級講師）

由2022年開始，傑出教學獎獎金由以往每位

50萬元提升至75萬元，當中67萬5千元用作

推行學與教相關的計劃，以惠及有關大學及

整個界別；餘下7萬5千元則是現金獎。

2022年教資會傑出教學獎頒獎典禮已於

2022年9月26日舉行。
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The then Chairman of the UGC, Mr Carlson 
Tong (right), presented the 2022 UGC 
Teaching Award for General Faculty Members 
to Professor Anthony So Man-cho.
時任教資會主席唐家成先生（右）頒發2022年教
資會傑出教學獎（一般教學人員組別）予蘇文藻
教授。

Mr Carlson Tong (right), presented the 2022 
UGC Teaching Award for Early Career Faculty 
Members to Dr Tulio Maximo.
唐家成先生（右）頒發2022年教資會傑出教學獎
(新晉教學人員組別）予Tulio Maximo博士。

Mr Carlson Tong (third right) presented the 
2022 UGC Teaching Award for Collaborative 
Teams to the English Across the Curriculum 
Team, led by Dr Julia Chen (third left), with 
Dr Grace Lim (second right), Ms Christy Chan 
(first right), Ms Vicky Man (second left) and 
Dr Elza Tsang (first left) as team members.
唐家成先生（右三）頒發2022年教資會傑出教
學獎（協作團隊組別)予「跨學科英語課程」團
隊。團隊由陳小華博士（左三）領導，成員包括
林 玉 雲 博 士 （ 右 二 ) 、 陳 美 斯 女 士 （ 右 一 ) 、
文靜嫻女士（左二)及曾淑貞博士(左一）。
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Professor James Tang (front row, fifth right), Secretary-General of the UGC, Professor Isabella Poon (front row, fifth left), Chair 
of the Executive Committee of the HKTEA, and Members of the Executive Committee of the HKTEA took a group photo with 
representatives of UGC-funded universities at the Gala Dinner 2022.

教資會秘書長鄧特抗教授（前排右五）、高卓聯執行委員會主席潘偉賢教授（前排左五）及高卓聯執行委員會成員與教資會資助大學代表
在2022年周年晚宴上合照。
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Hong Kong Teaching Excellence Alliance 

To further emphasise the importance of quality teaching and deepen 
the impact of the UGC Teaching Award, the UGC initiated the 
establishment of the HKTEA in 2019 with the provision of an annual 
funding to support its operation.  The HKTEA serves as a network for 
UGC Teaching Award Fellows to collectively make a sustained 
impact in promoting teaching excellence within and beyond the UGC 
sector.  It allows academics to bond and exchange excellent 
teaching ideas and provides opportunities for collaboration across 
disciplines and institutions.  To further strengthen support for 
HKTEA, the annual funding amount has increased from $ 1 million to 
$1.2 million starting from 2022.  In 2022-23, the HKTEA continued 
to facilitate webinars and online workshops on different topics.  It 
also organised a gala dinner to provide valuable opportunities for 
sharing of good practice, professional development and 
strengthening the bonds within the teaching community.

香港高等教育卓越教學聯盟

為進一步強調優質教學的重要性和深化教資

會傑出教學獎的影響力，教資會於2019年

倡議成立高卓聯，並每年提供撥款支持其運

作。高卓聯作為教資會傑出教學獎同仁的網

絡，致力於教資會界別內外合力為推廣卓越

教學發揮持久的影響力。學者藉此網絡建立

聯繫，就卓越教學交流意見，以及提供跨學

科和跨院校的合作機會。由2022年起，撥

款 由 每 年 1 0 0 萬 元 增 加 至 1 2 0 萬 元 。 在

2022-23年度，高卓聯繼續舉辦了多場有

關不同主題的網絡研討會和線上工作坊，以

及周年晚宴，提供了寶貴的分享良好實踐、

專業發展及加強教學界之間聯繫的機會。
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Meeting with the Chief Executive 

As an annual tradition, the Chief Executive, Mr John Lee, met 
members of the UGC on 13 January 2023 to exchange views on the 
latest development of h igher educat ion in Hong Kong.  The 
Secretary for Education, Dr Christine Choi, and the Secretary for 
Innovation, Technology and Industry, Professor Sun Dong, also 
joined the meeting.

The UGC Chairman, Mr Tim Lui, briefed Mr Lee on the UGC's 
strategies and initiatives in nurturing talents and integrating into 
national development, promoting whole-person development and 
encouraging students to broaden their international exposure and 
set sights on Mainland opportunities, as well as telling the good 
stories of Hong Kong.  He highlighted that the UGC would continue 
to support the universities in contributing to Hong Kong's 
development as an international innovation and technology hub 
under the National 14th Five-Year Plan.  He also thanked the 
Government for the significant investment in higher education, which 
has ensured the continuing success of Hong Kong's universities in 
making outstanding achievements.

Mr Lee welcomed overseas members of the UGC for attending the 
meeting in person in Hong Kong for the first time since 2020.  Mr Lee 
expressed his gratitude to the UGC for serving its bridging role 
between the Government and universities, and supporting the higher 
education sector's continued efforts together in striving for 
excellence, nurturing talents for Hong Kong's development and 
leveraging their strengths in research.  He encouraged the UGC to 
continue guiding the universities in striving to achieve the 
Government's targets of promoting STEAM (Science, Technology, 
Engineering, the Arts and Mathematics) education and subjects 
related to Hong Kong's development into the “eight centres” under 
the National 14th Five-Year Plan, thereby supporting Hong Kong's 
contribution to national development in the years to come.

行政長官與教資會成員會面

作為每年傳統，行政長官李家超先生於

2023年1月13日與教資會成員會面，就香港

高等教育界的最新發展交換意見。教育局

局長蔡若蓮博士和創新科技及工業局局長

孫東教授亦有出席。

教資會主席雷添良向李家超先生簡介教資會在

培育人才、融入國家發展大局、提倡全人發

展、鼓勵學生開拓國際視野及放眼內地機遇，

以及說好香港故事的策略及措施。他表示教資

會將繼續支持大學為香港在國家「十四五」規

劃下建設國際創新科技中心的發展目標作出

更大貢獻。他亦感謝政府對高等教育大力投

資，讓香港的大學持續取得傑出成就。

李家超先生歡迎教資會海外成員自2020年後

首次親身到港出席會議。他感謝教資會擔當

連繫政府與大學的角色，一同支持高等教育

界別繼續追求卓越，培育香港所需人才，發

揮本地科研優勢。他勉勵教資會積極引領大

學爭取達成政府就推動STEAM（科學、科技、

工程、藝術和數學）教育及國家「十四五」

規劃下「八大中心」相關學科的目標，以支

持香港未來貢獻國家發展。


